



CEP - KAS - Monitoring Sahel

By Pieter Van Ostaeyen

(December 9, 2022 – December 16, 2022)

December 9:

- An-Naba' issue 368
 - Multiple attacks on Nigerian armed forces

Translation: This week, the soldiers of the Caliphate in the Western African Province, killed and injured a number of men in the ranks of the Nigerian army. They attacked an army camp and destroyed their vehicles in three separate attacks in the Borno region, North-West Nigeria.

On Wednesday 6, Jumada al-Awwal a vehicle of the Nigerian army patrolling between Wajiroko and Damboa was destroyed, all passengers were killed.

Related, on Thursday 7, Jumada al-Awwal the Soldiers of the Caliphate attacked a Nigerian army camp. The army fled the scene.

On Friday 8, Jumada al-Awwal the Soldiers of the Caliphate attacked a Nigerian army camp and killed one soldier in Mallam Fatori

At least seven Nigerian soldiers were killed last week and others wounded, a lot of equipment was destroyed. Another attack happened on a camp in Mallam Fatori, that was shelled over 20 times while two Christian villages were attacked and two Christians were killed.

قتلى وجرحى وتدمير آلية للجيش النيجيري المرتد بهجمات بولاية غرب إفريقية

انبأ ولاية غرب إفريقية

أوقع جنود الخلافة بولاية غرب إفريقية هذا الأسبوع عددا من القتلى والجرحى في صفوف الجيش النيجيري وهاجموا معسكرا ودمروا آلية لهم، بثلاث هجمات منفصلة بمنطقة (برنو) شمال شرقي نيجيريا.

تدمير آلية للجيش النيجيري

وفي التفاصيل، بتوفيق الله تعالى فجر جنود الخلافة عبوة ناسفة في يوم الأربعاء (٦/جمادى الأولى) على دورية للجيش النيجيري المرتد، كانت تقوم بعمليات تمشيط بين بلدتي (واجيروكو) و(دامبوا) بمنطقة (برنو)، ما أدى لتدمير آلية ومقتل وإصابة من فيها، ولله الحمد.

الجيش النيجيري يهرب من أمام المجاهدين

وفي سياق متصل، هاجم جنود على الفرار من المنطقة، ونشر المكتب الخلافة في يوم الخميس (٧/جمادى الإعلامي لولاية غرب إفريقية صورا الأولى) معسكرا للجيش النيجيري للاشتباكات أظهرت لحظة فرار وفي اليوم التالي، الجمعة، أحبط شرقي نيجيريا،



المرتد، في بلدة (واجيروكو) بمنطقة عناصر الجيش من المواجهة على متن بأكثر من ٢٠ قذيفة هاون، في حين

آخرين ودمروا مدرعة وأعطبوا آلية ثانية لهم، كما شنّوا حملة قصف مدفعي على معسكر وتمركزات للجيش في بلدة (مالم فتوري) حيث قصفوا المعسكر ومحبطه هاجموا قريتين للنصارى وقتلوا وأسروا اثنين منهم، وذلك بأكثر من سبع هجمات منفصلة توزعت على منطقتي (برنو) و(أداماوا) شمال

جنود الخلافة هجومًا للجيش

النيجيري، في بلدة (مالم فتوري) بمنطقة (برنو)، حيث اشتبك

المجاهدون مع دورية للجيش

بعد أن حاولت التقدم نحو مواقع

المجاهدين في البلدة، ما أدى لمقتل

عنصر وفرار البقية، ولله الحمد.

الأسبوع الماضى

وكان جنود الخلافة بولاية غرب

إفريقية قد أوقعوا خلال الأسبوع

الماضي سبعة قتلى على الأقل في

صفوف الجيش النيجيري وأصابوا

December 10:

Infographic published by az-Zalaqa media (JNIM – al-Qaeda) documenting the spoils of war, kills and wounded during November 2022

(برنو)، واشتبكوا مع عناصر الجيش آلياتهم، ولله الحمد. بمختلف أنواع الأسلحة، وأجبروهم



December 11:

An attack by JNIM on Malian armed forces

<u>Translation:</u> A number of killed and wounded in the ranks of the murtad Malian army in two car bomb attacks.

On November 12 a car bomb killed several Malian soldiers near the village of (Tom), their vehicle was destroyed, all passengers were killed.

On November 26 a Malian army vehicle was targeted near (Nono). It was completely destroyed.

On December 8 a convoy between (Guire) and (Boudjiguire) was attacked, dozens of Malian soldiers were killed and wounded.

العديدمن القتلي والجرحي في صفوف جيش المالي المرتد إثر استهداف سياراتهم بالألغام زرعها مجاهدو نصرة الإسلام



بسم الله الرحمن الرحيم الحمد لله رب العالمين الرحمن الرحيم مالك يوم الدين , ولاعدوان إلاعلي الظالمين والصلاة والسلام على المبعوث رحمة للعالمين (أمابعد) فإن الصراع بين الحق والباطل بين جماعة نصرة الإسلام والمسلمين وبين أعداءالله المجرمين من الجيش المالي ومرتزقة فاغنر المجرمة مستمرّة حتى يكون الدين كلّه لله بإذن اللـه, ومن ذالك إستهدافهم بالألغام في يوم السبت 18 ربيع الثاني 1444هـ الموافق 12 نوفمبر 2022م وقع سيّارة للجيش المالي على عبوّة ناسفة قرب قرية (توم) في منطقة (باندجايارا)وأسفرت عن تدمير السيارة وقتـل من كانوا على متنها وسنوريكم إيّاها وأشلاء القتلى ولله الحمد والمنّة

_يوم السبت 3جمادي الاولى 1444هـ الموافق 26 نوفمبر 2022م تم استهـداف سـيّارة للجيـش المالـي في منطقة (نونو) وأسفرت عن تدميرها بالكامل،وفي يوم الخميس 15 جمادي الأولى 1444هـ الموافق 8 ديسمبر 2022م تم استهداف سيّارتين للجيش المالي من بينها مدرّعــة في الطريق الرابــط بين قريـتي (غيريGuire) و(بوجوغيريBoudjiguire) واسفرت العمليّة عن قتل العشرات والجرحي في صفوف المجرمين والحمد لله

منبر الفرسان| الجناح الإعلامي لـ «مؤسسة «الزلاقة»:جماعة نصرة الإسلام والمسلمين»

17جمادي الاولى1444هـــ / 11ديسمبر 2022م

An attack by ISWAP on a Nigerian army camp **Translation:** The soldiers of the Caliphate attacked a Nigerian army camp with five mortar shells



December 12:

• An attack by JNIM (AQ) on Malian soldiers **Translation:** A number of cars of the Malian army were destroyed







• A video release by ISWAP: pledge of allegiance to the new Caliph \$

(the video will be published on pietervanostaeyen.com in due time)









December 13:

• A mortar attack by ISWAP on the Nigerian army













December 14:

<u>Translation:</u> An attack by the Mujahidin on an outpost of the Malian army near (Siko).

On Friday 15 Jumada al-Awwal 1444, December 9 2022 JNIM attacked an outpost of the Malian army in the area of the village of (Ghara). Their attack caused the death of two of the Tawaghit. One motorcycle was burned. The rest of them fled leaving their material behind as spoils of war for the Mujahidin. The Mujahidin safely returned to their encampment.

On Sunday 17 Jumada al-Awwal 1444, December 11, 2022 a car of the Malian army was hit with an explosion, wounding and killing those aboard.





لجندي البركيني المأسور لدى جماعة نصرة الإسلام والمسلمين وجه رسالة إلى حكومته للإفراج عنه

<u>Translation:</u> The Burkinabe soldier in the custody of JNIM sends a message to his government urging his release.

(the video will be published on pietervanostaeyen.com in due time)



مقتــل أكثــر مــن 100 عنصــر مــن ميليشــيا (القاعــدة) المرتــدة وإصابــة العشــرات باشــتباكات مـع جنــود الخلافــة شــمال مالي

الأربعاء 20 حمادي الأولى 1444 هـ

ولاية الساحل

بتوفيــق الله تعالـــى، اشـــتبك جنــود الخلافــة مــع حشــودات كبيــرة لميليشــيا (القاعـــدة) المرتـــدة، قـــرب قريـــة (تاجالـــت) بمنطقــة (مينـــاكا)، يـــوم الأربعــاء الماضــي، بمختلــف أنـــواع الأســلحة، بعــد محاولــة الميليشــيا مهاجمــة مواقـــع للمجاهديــن وأنصارهــم، وأســفرت الاشــتباكات التـــي اســتمرت عـــدة ســاعات عــن ســقوط أكثــر مــن 100 قتيــل في صفــوف المرتديـن وإصابــة العشــرات وأســر 6 آخريـن، وأثنــاء المعركــة شــنّت طائــرات الجيــش المالــي المرتــد غــارات جويــة على تمركــزات المجاهديـن مـا تســبب بمقتــل عــدد منهــم -تقبلهــم الله تعالــى-، ولله الحمــد والمنــة.

ولاية الساحل مقتل أكثر من 100 عنصر من ميليشيا (القاعدة) المرتدة وإصابة العشرات باشتباكات مع جنود الخلافة شمال مالي

Translation: Wilayat as-Sahel. Wednesday, 20 Jumada al-Awwal, 1444.

Over 100 individuals of the unbelieving al-Qaeda militia were killed and dozens were wounded in attacks by the soldiers of the Caliphate.

(...) six of them were captured by the soldiers of the Caliphate. During the attack the Malian army conducted airstrikes on the ranks of the Mujahidin, some of them were killed.



ولاية غرب إفريقية بتوفيق الله تعالى، اشتبك جنود الخلافة مع كمين للجيش النيجيري المرتد، قرب بلدة (بوراتاي) بمنطقة (برنو)، أول أمس، بمختلف أنواع الأسلحة، ما أدى لمقتل عنصرين وإصابة آخرين وفرار هم، واغتنم المجاهدون بندقيتين وذخيرة، ولله الحمد

<u>Translation:</u> Wilayat West Africa. Thursday 21 Jumada al-Awwal 1444. Two days ago, the soldiers of the Caliphate attacked a convoy of the unbelieving Nigerian army with a variety of weapons close to the village of (Boratai) in the area of Borno. Two of them were killed, others wounded. The Mujahidin captured two rifles and ammunition.